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II jelenlegi nemzetközi helyzet 
konkrét tetteket követel 

— írja Eisenhowerhez intézett levelében Hruscsov 
Moszkva (TASZSZ). Nyi- tökéletesítése . céljából van Mi vár ránk ezután — te-

kita Hruscsov, a Szovjetunió szüksége, akkor meg kell je- szi fel a kérdést Hruscsov —, 
Minisztertanácsának elnöke, gyezni, hogy mivel az Egye- ha a leszerelési vitákkal pár-
Menysikov washingtoni szov- sült Államok már jóval több huzamosan folytatódik majd 
jet nagyköveten keresztül ilyen kísérletet végzett, mint a mind hatalmasabb pusztí-

a Szovjetunió, következés- tó eszközök kipróbálása. 
képpen az Egyesült Alla- Eisenhower elnök az atom-
moknak semmiféle vesztesé- és hidrogénfegyverkísérletek 
ge nem származik abból, ha beszüntetésére vonatkozó 
beszünteti a kísérleteket szovjet javaslat ellensúlyo-
olyankor, amikor a Szovjet 

eljuttatta az amerikai kül-
ügyminisztériumba válaszát, 
Eisenhower elnök április 8-i 
üzenetére. 

Nem lehetne-e lezárni a 
múltat és megállapodni ab-
ban, hogy az Egyesült Alla- unió már beszüntette azo-
mok és Nagy-Britannia kat. 
ugyanúgy, mint a Szovjet-
unió, szüntesse be az atom-
és hidrogénfegyver-kísérle-
teket? — írja Hruscsov áp-
rilis 22-i üzenetében. 

A szovjet kormányfő meg-
jegyzi, hogy Eisenhower üze-
netében szükségesnek tar-
totta megjegyezni: a Szov-
jetunió a nukleáris kísérleti 
robbantások egyoldalú be-

fl kísérleteket n em lehet 
titokban végezni 

zásaként emlékeztet üzene-
tében a »nyilt égre* vonat-
kozó korábbi javaslataira, a 
kozmikus térség békés fel-
használására és a hasadó-
anyagok katonai célokra va 

Eisenhower üzenetében ló gyártásának beszüntetésé-
utalt arra, hogy bizonyos re. Hruscsov ezzel kapcsolat-
kísérleteket lehet titokban, ban ezt í r ja : 
ellenőrizhetetlenül is végez- Attól, hogy országunk 
ni. Hruscsov erre a követ- egyik végétől a másikig 
kezőket í r ja : amerikai repülőgépek cir-

Ismeretes, hogy tno mdr kálnak légterünkben, a szov-
_ vannak olyan berendezések, íet repülőgépek pedig az 

szüntetésére akkor határozta műszerek, és olyan észlelési amerikai égboltot hasítják, 
el magát, amikor már több módszerek, amelyek lehető- s , közben közöttünk feszült-
ilyen kísérlet-sorozatot be- vé teszik minden nukleáris ®s bizalmatlanság urai-
fejezett. Hruscsov ehhez a kísérleti robbantás regiszlrá- kodik, aligha fogják orszá-
következőket fűzi: lását. gaink népei nagyobb bizton-

— Nem tény-e, hogy az Hruscsov üzenetében hang- s,ágban érezni magukat alig-
Egyesült Államok lényege- súlyozza, hogy tekinletbevé- b a n y e n k v } s s z a Eké jüke t 
sen több nukleáris kísérle- ve a meddő leszerelési tár- es nVuQaimukat. 
tet végzett, mint a Szovjet- gyalások sokéves tapasztala-
unió? Talán az Egyesült Al- tait, nem érthet egyet Eisen- |(a 10113 Í támaSZpŐlllOk 

Hruscsov üzenetében le-

Kozmikus t é r s é g — 

lamoknak nem volt lehetősé- howernek azzal az álláspont-
ge arra, hogy e kísérletek jávai, hogy a kísérletek be-

szüntetésének átfogó lesze- szögezi, hogy a kozmikus 
relési egyezmény részét kell térség katonai célokra való 
képeznie. (Folytatás a 2. oldalon.) 

mm 

Ötven mássá hentesáru, 
több sxás mássá hús 

május elsején 

A rádióban énekelnek 

bármelyike után a további 
kísérletek beszüntetését kez-
deményezze? Biztosíthatom 
önt, elnök úr — jegyzi meg 
Hruscsov —, ha az Egyesült 
Államok tette volna meg el-
sőnek ezt a lépést, mi őszin-
tén üdvözöltükmvolna. 

Az üzenet hangsúlyozza, 
hogy a kísérletek beszünte-
tése semmiképpen nem ká-
rosíthatja meg az Egyesült 
Államok biztonságának ér-
dekeit és tekintélyét. Ha azt A megyei jogú városi ta- osztályán. A május elsejei 
állítják, hogy a kísérletekre nács áruforgalmi bizottsága ellátást tárgyalták meg. 
az Egyesült Államodnak az csütörtökön értekezletet t§r- Az értekezleten részt vet-
atom- és hidrogénfegyverek tott a tanács kereskedelmi tek a kereskedelmi vállala-

tok és élelmiszeripari üze-
mek képviselői is. Meghatá-
rozták a különböző tenni-
valókat, az üzletek, vendég-
látó egységek nyitvatartási 
idejét, a sátrak, elárusító-
helyek elhelyezését, a hús-
és egyéb élelmiszer, sör-, 
szódavíz- és borellátást. 

Május elsejére biztosíta-
nak például ötven méter-
mázsa különféle hentes-
árut: virslit, kolbászt, deb-
recenit, hurkát és egyebeket,' 
több száz mázsa, főleg ser-
téshúst, ötvenezer péksüte-
ményt, több ezer búzacipót. 

Az áruforgalmi bizottság 
intézkedései nyomán május 
elsején a kereskedelmi vál-
lalatok ötvenezer embert 
tudnak ellátni bőven enni-
és innivalóval. 

A brüsszeli világkiállításon 
a legváltozatosabb látnivalókban válogathatnak a látoga-
tók, s a népi demokráciák is büszkék lehetnek, hogy ki-
állítási pavillonjaik őszinte elismerést szereznek. A techni-
kai újdonságok mellett sokat adtak az ízléses, művészi 
berendezésre is. A csehszlovák étterem megalkotásánál 
például a művészek népi motívumokat és népi hagyomá-
nyokat használtak fel. A két csehszlovák étterem interieur-
terveit Alois Fiserek professzor, akadémikus művész, a 
prágai Népművészeti Főiskola tanára készítette el, tanít-
ványainak kollektívájával. Képünkön a professzort az 
étterem makettjével mutatjuk be. 
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( L i e b m a n n felv.) 

ma a szegedi Ságvári Endre Gimnázium énekkarának tag-
jai, 140 olyan lelkes fiatal fiú és lány, mint e három, aki 
közülük a képen mosolyog ránk. A gimnázium hároméves 
fennállása óta, eddig még minden évben meghívták őket 
rádiószereplésre Szécsy József tanáruk vezénylésével. Ma 
hangfelvételt készítenek legújabb műsorukról, amelyet rö-
videsen hallhatunk majd a rádióban. Népdalokon és klasz-
szikus műveken kívül előadják Szeghy Endrének az iskola 
felkerésére írt „Szabadság-szerelem" című megzenésített 
Petőfi-költeményét, valamint az iskola ÍV. osztályos ta-
nulójának, Antal Józsefnek Ságvári-indulóját. 

Készül az 1. kerület 
községfejlesztési költségvetése 

Utcák javítása, piactér-rendezés, utcai neonvilágítás, 
új közkifolyók, iskolák felújítása a javaslatok között 

Megkezdődött az I. kerü- sza el a szegediek kedvelt a kerület rendelkezésére 
leti tanács 1958. évi köz- korzóját. álló községfejlesztési össze-
ségfejlesztési költségvetésé- A községfejlesztési tervek- get, hogy az a legcélszerűb-
nek tervezése. Az állandó nél nem feledkeztek meg a ben és gazdaságosan, a la-
bizottság előterjesztését a gyermekjátszóterekről sem. kosság legsürgetőbb igényei-
pénteki ülésen tárgyalta a Csaknem tíz-tízezer forint n e k megfelelően kerüljön fel-

költséggel ivókutakat illí- használásra, 
tanak fel Hasonló nagy összeget, 

az űjszegedi ligetben, a m i n t 

Bartók Béla téren és a lé- negyszazezer forintot ter-
tesítendő Üttörő téren. veznek a népmüvelés fej-

Jelentős összeget irányoz- lesztésére, 
tak elő továbbá a villany- s többek között a végrehajtó 

közlekedesügyre fordítják, hálózat fejlesztésére, újabb, bizottság ötezer forintot ja-
jóval több, mint félmillió közvilágítást szolgáló vil- vasol a napközi otthonok 
forintot. Ebből jelentós osz- i a nyégők felszerelésére. könyvekkel és játékokkal 
szeg jut például a Szent Ist- A j á r d á k é g t e r e k j a v í t á . való ellátására. 30 ezer fo-

sára előreláthatóan két- r i n t o t a Csanádi utcai óvoda 
korszerűsítésére, 50 ezer fo-
rintot a Juhász Gyula utcai 

végrehajtó bizottság, s a 
tervezet több pontját jóvá-
hagyta, melyek majd meg-
erősítés végett a tanácsülés 
elé kerülnek. 

A legnagyobb összeget elő-
reláthatóan az építés- és 

ván téri piac rendezésére, 
melyet már régóta sürget a 
lakosság. százezer forintot 

nak, 
fordíta-

Fogadást adott a budapesti 
albán nagykövet 

Külön érdekessége a vég- a ~ ^ n b a n m ó e n p m H , H Általános Iskola felújítására, 
rehajtó bizottság által jóvá- ™ b X L l y i k utcák ke 50 ezer fonntot a József Attilái 
hagyott javaslatoknak, hogy rülnek^sorre ^ b b e n az év- ^ l ep i művelődési otthon és 

közöttük szerepel a Ka- b e n A végrehajtó bizottság o r v o s i rendelő építésére, 
rász utca neonvilágítással ú g y határozott, hogy külön n e m i s s z ó l v a a z o k r ó 1 a 

való ellatasa. szakbizottság vizsgálja meg munkálatokról, amelyek már 
Erre a célra 25 ezer forin- e ]ő s zö r , hol és milyen mér- megkezdődtek, mint például 
tot irányoztak elő, s ebből tékben' szükségesek légin- a z űjszegedi szabadtéri szín-
az összegből lehetővé válik, k á b b e z e k a m u n k á l a t o k P a d helyreállítása, a kama-
hogy fővárosi fényár árasz- h o g y a javítások közmegelé! raszínház átalakítása, a Tö-

gedésre történjenek. Hasonló mörkény Gimnázium csator-
álláspontot foglalt el az új- najavításai és így tovább, 
szegedi vízellátás fejlesztő- Szerepel még a kőltség-
sét célzó tervezeteknél, ahol vetési tervezetben több 
ugyancsak egészségügyi beruházás, 

szakszerű vizsgálat dönti m i n t például a Kazinczi ut-
el, hogy hova javasolja- c a i bölcsőde fektetőjének épí-
nak u j közkifolyók felállí- tése 40 ezer forint költség-
tósát> gel, továbbá a tüdőbeteg-

továbbá, hogy ebben az év- gondozó intézet fejlesztése, 
ben víznyomásemelő törpe- A szakbizottságoknak vé-

Bato Karafili, az Albán a forradalmi munkás-paraszt 
Népköztársaság budapesti kormány elnöke, az MSZMP 
nagykövete, az albán parla- Politikai Bizottságának tag-
menti küldöttség magyaror- jai és póttagjai, az Elnöki 
szági látogatása alkalmából Tanács és a kormány több 
szerdán fogadást adott a vá- tagja, az országgyűlés tiszti- vízművet létesítsenek-e 300 leményezésre kiadott javas-
rosligeti Gundel Étterem- karának több tagja, a poli- ezer forintból Újszegeden, latokban történt döntés után 
hem \ikai, gazdasági és kulturá- vagy pedig ezt az összeget a a végleges községfejlesztési 

A fogadáson megjelent: lis élet több más vezető sze- szennyvízátemelő építésére költségvetéstervezet jóváha-
Kádár János, a Magyar Szo- mélyisége. Részt vettek a fordítsák ugyanott. gyása, vagy módosítása 
ciqHsta Munkáspárt Köz- fogadáson a hazánkban tar- Alaposan megfontolják te- ügyében az I. kerület taná-
ponti Bizottságának első tózkodó albán parlamenti hát a végrehajtó bizottság csa hoz határozatot a leg-
titkára, dr. Münnich Ferenc, küldöttség t ik ja i is. tagjai, hogy mire fordítsák közelebbi ülésén. 

Éljen a békéért, a társadalmi haladásért küzdő népek szolidaritása! 


